

# OBSAH

## ČLÁNKY

- Aleš František Plávek:** Databáze elektronického zeměpisného rejstříku jihočeského DigiArchivu jako moderní nástroj pro zpracování archiválií ..... 117
- Pavel Dlouhý:** Organizační vývoj podniků ČKD a související archivní soubory ve Státním oblastním archivu v Praze ..... 137

## ZPRÁVY

- Pavel Koblasa:** Druhé oddělení Národního archivu oslavilo 60 let činnosti ..... 164
- Martin Nekola:** Zpráva o pozůstalosti podplukovníka Jaroslava Šustra na Columbia university ..... 166
- Jakub Doležal:** 60 let Archivu Kanceláře prezidenta republiky ..... 171
- Jan Rychlík – Miroslav Michela:** Korespondence a pozůstalosti slovenských politických emigrantů v archivu Ottawské univerzity ..... 178
- Tereza Daňková – Pavla Hasilová – Pavel Holub:** Pomocné vědy historické v současné historiografii a archivnictví ..... 188

## OSOBNÍ ZPRÁVY

- Eva Wasková:** Jubileum Radky Šestákové ..... 192
- Jitka Balatková:** Zemřel Václav Štěpán ..... 193
- Kristina Kaiserová:** Zemřel Ivan Martinovský ..... 194
- Jitka Balatková:** Kytička na hrob Antonína Roubice ..... 197

## LITERATURA

- David Hubený:** Ivan Štoviček a kol., Edvard Beneš (1884–1948). Písemná pozůstalost. Oddíly I. – IV/3. Inventář archivního fondu ..... 198
- Jiří Křesťan:** Havlíčkobrodsko. Sborník příspěvků o historii regionu, sv. 25–27 ..... 200
- Jindřich Schwippel:** Martin Franc a kol. Dějiny Ústavu organ. chemie a biochemie AV ČR ..... 202
- Michal Wanner:** 600 lat kontaktów polsko-tureckich 1414–2014 ..... 206
- Hana Pátková:** Das Geschäftsbuch des Konstanzer Goldschmiedes Steffan Maignow ..... 208
- Martin Dolejský:** Jiří Křesťan: Případ Václava Talicha: k problému národní očisty a českého heroismu ..... 209
- Zdeněk Kravar:** Archivar 2012 ..... 210
- Jitka Janečková:** Býti archivářem. Přednášky ze stejnojmenného cyklu pořádaného v Českých Budějovicích ..... 213
- Ivan Hlaváček:** Eckart Henning, Auxilia historica. Beiträge zu den Historischen Hilfswissenschaften und ihren Wechselbeziehungen ..... 215
- Ivan Hlaváček:** Urkundenregesten zur Tätigkeit des Deutschen Königs- und Hofgerichts bis 1451, Band 10: Die Zeit Karls IV. 1372–1378 ..... 218
- Jiřina Juněcová:** Archivum Trebonense, 13, 2014, 333 s. .... 222

## AUTOŘI TOHOTO ČÍSLA

ARCHIVNÍ ČASOPIS ISSN 0004-0398

Žádná část tohoto časopisu nesmí být kopírována a rozmnožována za účelem dalšího rozšiřování v jakékoliv formě či jakýmkoliv způsobem, ať již mechanickým nebo elektronickým, včetně pořizování fotokopií, nahrávek, informačních databází na mechanických nosičích, bez písemného souhlasu vlastníka autorských práv a vydavatelského oprávnění.

# INHALT

## ARTIKEL

- Aleš František Plávek: Datenbank des elektronischen geografischen Registers des südböhmischen DigiArchivs als modernes Instrument zur Verarbeitung von Archivalien ..... 117
- Pavel Dlouhý: Die organisatorische Entwicklung der Gesellschaft ČKD und die zugehörigen Archivdateien im Staatlichen Gebietsarchiv Prag ..... 137

## NACHRICHTEN

- Pavel Koblasa: Die zweite Abteilung des Nationalarchivs feierte 60 Jahre seiner Tätigkeit ..... 164
- Martin Nekola: Bericht über den Nachlass von Oberst Jaroslav Šustr an der Columbia university ..... 166
- Jakub Doležal: 60 Jahre des Archivs des Büros des Präsidenten der Republik ..... 171
- Jan Rychlík – Miroslav Michela: Korrespondenz und Nachlass slowakischer politischer Emigranten in den Archiven von der University of Ottawa ..... 178
- Tereza Daňková – Pavla Hasilová – Pavel Holub: Historische Hilfswissenschaften in der zeitgenössischen Geschichtsschreibung und Archivwesen ..... 188

## PERSÖNLICHE NACHRICHTEN

- Eva Wasková: Jubiläum der Radka Šestáková ..... 192
- Jitka Balatková: Václav Štěpán ist verstorben ..... 193
- Kristina Kaiserová: Ivan Martinovský ist verstorben ..... 194
- Jitka Balatková: Eine Blume auf das Grab von Antonín Roubic ..... 197

## LITERATUR

- David Hubený: Ivan Štoviček a kol., Edvard Beneš (1884–1948). Schriftlicher Nachlass. Abschnitte I. – IV/3. Bestandsaufnahme des Archivfonds ..... 198
- Jiří Křesťan: Region Havlíčkův Brod Sammelwerk der Beiträge der Regionalgeschichte, Band 25–27 ..... 200
- Jindřich Schwippel: Martin Franc a kol., Dějiny Ústavu org. chemie a biochemie AV ČR (Geschichte des Instituts für organische Chemie und Biochemie der AV ČR) ..... 202
- Michal Wanner: 600 lat kontaktów polsko-tureckich 1414–2014 – 600 Years of the Relations between Poland and Turkey 1414–2014, Katalog wystawy ..... 206
- Hana Pátková: Das Geschäftsbuch des Konstanzer Goldschmiedes Steffan Maignow ... 208
- Martin Dolejský: Jiří Křesťan, Der Fall des Václav Talich: zum Problem der nationalen Säuberung und des tschechischen Heroismus ..... 209
- Zdeněk Kravar: Archivar 2012 ..... 210
- Jitka Janečková: Archivar sein. Vorträge aus demselben Zyklus veranstaltet in České Budějovice ..... 213
- Ivan Hlaváček: Eckart Henning, Auxilia historica. Beiträge zu den historischen Hilfswissenschaften und ihren Wechselbeziehungen ..... 215
- Ivan Hlaváček: Urkundenregesten zur Tätigkeit des deutschen Königs- und Hofgerichts bis 1451, Band 10: Die Zeit Karls IV. 1372–1378 ..... 218
- Jiřina Juněcová: Archivum Trebonense, 13, 2014, 333 s. .... 222
- AUTOREN DIESER NUMMER. .... 224

# CONTENTS

## ARTICLES

- Aleš František Plávek:** The Database of the Electronic Geographical Index of the South Bohemian DigiArchive as a Modern Tool for Processing Archival Materials ..... 117
- Pavel Dlouhý:** The Organisational Development of the Enterprise ČKD and Associated Archival Collections at the State Regional Archive in Prague ..... 137

## REPORTS

- Pavel Koblasa:** The Second Department of the National Archive has Celebrated 60 Years of Existence ..... 164
- Martin Nekola:** Report on the Estate of Lieut. Col. Jaroslav Šustr at Columbia University ..... 166
- Jakub Doležal:** 60 years of the Archive of the Office of the President ..... 171
- Jan Rychlík – Miroslav Michela:** Correspondence and Estate of Slovak Political Emigres at the Archive of the University of Ottawa ..... 178
- Tereza Daňková – Pavla Hasilová – Pavel Holub:** Auxiliary Historical Sciences in Contemporary Historiography and Archival Science ..... 188

## INDIVIDUAL REPORTS

- Eva Wasková:** Radka Šestáková has Marked a Landmark Birthday ..... 192
- Jitka Balatková:** Václav Štěpán has died ..... 193
- Kristina Kaiserová:** Ivan Martinovský has died ..... 194
- Jitka Balatková:** A Wreath for the Tomb of Antonín Roubic ..... 197

## BOOK REVIEWS

- David Hubený:** Ivan Štoviček et al, Edvard Beneš (1884–1948): Written Legacy: Sections I –IV. Inventory of the Archival Collection ..... 198
- Jiří Křesťan:** Havlíčkův Brod: Collection of Papers on the History of the Region, Vol. 25–27 ..... 200
- Jindřich Schwippel:** Martin Franc et al., The Institute of Organic Chemistry and Biochemistry at the Czech Academy of Sciences ..... 202
- Michal Wanner:** 600 lat kontaktów polsko-tureckich 1414–2014 – 600 Years of the Relations between Poland and Turkey 1414–2014, exhibition catalogue ..... 206
- Hana Pátková:** Das Geschäftsbuch des Konstanzer Goldschmiedes Steffan Maignow ... 208
- Martin Dolejský:** Jiří Křesťan: The Case of Václav Talich: On the Issue of National Purification and Czech Heroism ..... 209
- Zdeněk Kravar:** Archivist 2012 ..... 210
- Jitka Janečková:** On Being an Archivist: Lectures from a Series of the Same Name Delivered in České Budějovice ..... 213
- Ivan Hlaváček:** Eckart Henning, Auxilia historica. Beiträge zu den Historischen Hilfswissenschaften und ihren Wechselbeziehungen ..... 215
- Ivan Hlaváček:** Urkundenregesten zur Tätigkeit des Deutschen Königs- und Hofgerichts bis 1451, Band 10: Die Zeit Karls IV. 1372–1378 ..... 218
- Jiřina Juněcová:** Archivum Trebonense, 13, 2014, 333 pg. .... 222

**THIS ISSUE'S WRITERS** ..... 224